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Protokół Nr 15/2011 

 
z Sesji Rady Gminy w Nowym Korczynie, która odbyła się w dniu 25 listopada 2011r. w sali 
narad Urzędu Gminy przy ul. Buskiej.  
 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy  Paweł Kulik.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli: 14 radnych Rady Gminy oraz  Starosta Buski Jerzy Kolarz, 
Wójt Paweł Zagaja, Powiatowy Inspektor Stacji Sanitarno Epidemiologicznej Krzysztof 
Socha, Sekretarz Gminy Józef Boduszek, Skarbnik Gminy Joanna Parlak, Dyrektor BOSzS 
Izabela Błaszczyk- Pałys, Dyrektor ZGK Czesław Bednarski, radny powiatowy Krzysztof 
Wojtaś, Pan Daniel Pietrzyk, inspektor UG Danuta Zborowska, sołtysi oraz mieszkańcy. 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 925, a zakończono o godz. 1325.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Informacja Wójta z działalności w okresie między Sesjami.  
5. Interpelacje radnych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. uchwalenia zmian w budżecie gminy Nowy Korczyn na 2011 rok, 
b. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2011-2017, 
c. obniżenia ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego na rok 2012, 
d. wysokości stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od podatku, zarządzenia 

jego poboru w drodze inkasa, określenia inkasentów i ich wynagrodzenia oraz w 
sprawie ustalenia wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, 

e. wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok podatkowy 2012 i 
zwolnień w tym podatku,  

f. zaopiniowania projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
dotyczącej wyznaczenia  aglomeracji Nowy Korczyn,   

g. zmiany Statutu Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami Komunalnymi z 
siedzibą w Rzędowie, 

h. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości komunalnych w drodze przetargu, 
i. wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości komunalnej w drodze przetargu,  
j. zmieniającą uchwałę Rady Gminy w Nowym Korczynie Nr V/23/2011 z dnia 24 

stycznia 2011r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2011 roku, 

k. ustanowienia pomnika przyrody,  
l. zmiany Statutu Biura Obsługi Szkół Samorządowych w Nowym Korczynie,  
m. przyjęcia Regulaminu korzystania z placów zabaw i boisk rekreacyjnych.    
n. zatwierdzenia aktualizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji miejscowości 

Nowy Korczyn na lata 2009 -2020.  
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7. Odpowiedzi na interpelacje. 
8. Zapytania i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad Sesji.   

 

Ad. 1.  

Przewodniczący RG  Paweł Kulik  powitał zebranych i o godzinie 925 otwarł obrady 
piętnastej sesji, oświadczając, że ustawowy skład naszej Rady Gminy wynosi 15 radnych, 
a bezwzględną większość stanowi 8 radnych, zgodnie z listą obecności aktualnie na sali 
znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Ad. 2. 

Pan Przewodniczący RG poddał pod jawne głosowanie zaproponowany porządek obrad, 
w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po 
czym p. Przewodniczący RG stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
Następnie Przewodniczący RG poddał pod głosowanie jawne protokół z poprzedniej sesji 
RG, w  którym: za – było 14 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu, nikt nie wyraził 
sprzeciwu, po czym stwierdził, że protokół poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 4.  
 
Zanim przystąpiono do omawiania dalszych punktów porządku obrad pan Przewodniczący 
oddał głos panu Staroście.     
 
Pan Starosta Jerzy Kolarz wyjaśnił, że  pojawił się na Sesji, by wyróżnić pana Daniela 
Pietrzyka, który przez sześć kadencji sprawował funkcję sołtysa. W związku z tym złożył 
podziękowania w imieniu własnym, Przewodniczącego Rady Powiatu i Marszałka 
Województwa.  Dodał, że jako jeden z nielicznych znajduje się on w  gronie sołtysów  
z terenu powiatu buskiego pełniących tę funkcję przez wiele kadencji. W związku  tym złożył 
serdeczne podziękowanie za dotychczasowa pracę na rzecz swojego sołectwa, to m.in. dzięki 
zaangażowaniu i sumiennemu wykonywaniu wszystkich zadań w trosce o mieszkańców, 
czuwaniu nad estetyką sołectwa wizerunek gmin powiatu buskiego ulega ciągłej poprawie. 
Zwrócił uwagę, że to właśnie sołtys jest najwyżej w hierarchii społeczności lokalnej  
i dostrzega  potrzeby i problemy przekazując je władzom samorządowym. Ponadto 
podziękował za bezinteresowność w podejmowaniu wielu inicjatyw lokalnych i życzył, 
powodzenia w realizacji zamierzeń,  dalszych sukcesów oraz pomyślności w życiu osobistym.     
Następnie pan Starosta odczytał grawerton od pana Marszałka Województwa 
Świętokrzyskiego.  
 
Pan Wójt wyjaśnił, że kapituła, która powstała przy Urzędzie Marszałkowskim uhonorowała 
z terenu województwa świętokrzyskiego sołtysów, którzy sprawowali swoje funkcje od co 
najmniej kilku kadencji i stąd wśród laureatów znalazł się pan Daniel Pietrzyk. Podziękował 
przy tym panu Staroście za przybycie na obrady sesji celem wyróżnienia pana Pietrzyka. 
Następnie pogratulował pan Danielowi Pietrzykowi wieloletniej kadencji i w imieniu całego 
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Samorządu Gminy Nowy Korczyn złożył serdeczne podziękowania za działalność na rzecz 
sołectwa wsi Pawłów. Dodał, że działając jako sołtys przez sześć kadencji dał się poznać jako 
aktywny i sumienny działacz samorządowy walczący o potrzeby wsi i podejmujący działania 
zmierzające do integracji lokalnej społeczności.  
 
Pan Przewodniczący poprosił zebranych o zadawanie pytań w tym momencie panu Staroście, 
gdyż nie  może on pozostać do końca sesji. 
 
Pani radna Krystyna Szafraniec w imieniu mieszkańców Starego Korczyna i Winiar 
podziękowała za sukcesywne odmulanie rowów.  
 
Pan Starosta wyjaśnił, że w miarę składanych wniosków powiat stara się je realizować. 
Przypomniał, że w tym roku udało się skończyć na terenie Gminy Nowy Korczyn remont 
drogi Kawęczyn -Zamoście- Zabłocie przy 12tys.zł dofinansowaniu ze strony gminy. Zwrócił 
uwagę, że również na ul. Pocztowej czynione są przez wykonawcę starania, by odwodnić ten 
odcinek, w tym celu planowane jest wykonanie przy krawężnikach korytka 
odprowadzającego, dodał, że  droga jest na 36 mies. gwarancji. Poinformował, że w związku  
z pozyskaniem środków w wysokości 238 tys. zł z Funduszu Solidarności w dniu dzisiejszym 
jest rozstrzygany przetarg na wykonanie nawierzchni drogi  Stary Korczyn- Czarkowy. 
Remont ten zrealizowany zostanie do 10 grudnia, bądź w przypadku niekorzystnych 
warunków atmosferycznych w przyszłym roku, gdyż termin rozliczenia inwestycji jest do 
maja 2012r.  
 
Pan sołtys Józef Trela zwrócił uwagę, aby przy wykonywaniu nawierzchni pamiętać 
o udrożnieniu dwóch przepustów pod tą drogą i wykonać niewielki rów od strony 
południowej.  
 
Pan Starosta poinformował, że szczegółów projektu remontu tej drogi nie pamięta, jednakże 
informację tę przekaże  panu Dyrektorowi PZD Krzysztofowi Tułakowi. W kwestii rowów 
to powiat, gdzie tylko to możliwe odmula je, problem tkwi jednak w przepustach 
i w niemożności sfinansowania ich zakupu przez samorząd w przypadku zwykłych remontów. 
Dodatkowo ważna jest też kwestia odprowadzenia wody z tych rowów, by nie pozalewać 
innych działek.   
 
Pan Wójt zwrócił uwagę, że  panu Staroście towarzyszy szef Powiatowej Stacji Sanitarno- 
Epidemiologicznej w Busku- Zdroju i w  związku z tym można kierować również do niego 
zapytania.  
 
Powiatowy Inspektor Stacji Sanitarno Epidemiologicznej zachęcał do współpracy z instytucją 
i zapewnił o pomocy.   
 
Ponieważ nie było pytań pan Starosta i pan Krzysztof Socha opuścili obrady XV sesji Rady 
Gminy w Nowym Korczynie. Wychodząc pan Starosta jeszcze raz pogratulował panu 
sołtysowi Danielowi Pietrzykowi, a zebranym życzył owocnych obrad. 
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Pan Wójt Paweł Zagaja przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami: 
1. Przygotowywane są porozumienia na przepisanie umów z mieszkańcami Nowego 

Korczyna i Grotnik Dużych na kanalizację, śmieci oraz wodę, gdyż w związku 
z przekształceniem ZGK w Referat Urzędu Gminy dostawcą będzie Gmina Nowy 
Korczyn.  

2. Wznowiona zostanie dalsza kontrola podmiotów gospodarczych w kwestii wymiaru 
podatkowego. Dodał, że zgodnie z  ustawą o rachunkowości na  gminie spoczywa 
obowiązek weryfikacji powierzchni zajętych pod działalność gospodarczą.  

3. Odbywa się także weryfikacja metrażu pomieszczeń lokatorskich, dodatkowo 
następuje zmiana organu prowadzącego z dyrektorów szkół na Gminę Nowy Korczyn, 
gdyż umowy powinny być podpisywane przez Gminę.  

4. Zgodnie z ogłoszeniem przetargowym wyremontowano trzy odcinki dróg 
w miejscowości Błotnowola, Grotniki Małe i Stary Korczyn oraz drogę dojazdową do 
pól w tłuczniu z odmuleniem rowu w Parchocinie.  

5. Zakończono remont świetlicy w Pawłowie, dodatkowo zakupiono materiał 
na elewację zewnętrzną  i wiosną w czynie społecznym zostanie ona wykonana.  

6. Na podstawie uchwały przekazano do Starostwa środki na remont drogi Kawęczyn-
Zabłocie –Zamoście. 

7. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami wsi Parchocin zachęcające 
do zagospodarowania błoni o pow. 53ha, które są własnością wspólnoty wiejskiej.  

8. Został złożony wniosek do LGD „G5” na dofinansowanie budowy placu zabaw 
w miejscowości Piasek Wielki, który przeszedł już ocenę formalną. Dodał, że wkład 
własny pochodził ze sprzedaży drzew przy szkole w tej miejscowości. Podobnie 
i w miejscowości Badrzychowice środki pieniężne w wysokości 1500zł pochodzące 
ze sprzedaży drzewa zostaną przeznaczone na tę wieś np. świetlicę.   

9. Rozpoczęto procedurę przetargową na wymianę instalacji CO w GOK w Nowym 
Korczynie. Wartość inwestycji kosztorysowa to ok. 37tys. zł.  

10.  Wspólnie z Powiatem Buskim w miejscowości Górnowola zostaną odmulone rowy 
przy drodze powiatowej.   

11. Odbył się Jubileusz 50-lecia Pożycia Małżeńskiego. W Gminie Nowy Korczyn 30 par 
zostało odznaczonych medalem Prezydenta RP. Przy okazji podziękował Dyrekcji 
Szkoły za zaangażowanie w przygotowania do tego Jubileuszu.  

12.  Uczestniczył w  spotkaniu z panią Elżbietą Bednarek, która jest szefową Centrum 
Edukacji Ustawicznej w Skalbmierzu i prowadzi zespól szkół ponadgimnazjalnych, 
przedszkole na terenie Gminy Opatowiec na temat możliwości zagospodarowania 
budynku po dawnej szkole w Ostrowcach. Dodał, że na dzień dzisiejszy nie ma 
jeszcze żadnej deklaracji z jej strony.  

13. Odbyło się także spotkanie z panią Kazimierą Bijak-  szefową Domu Pomocy 
Rodzinie w Skotnikach, która oglądała budynek szkoły w Ostrowcach. Dodał, że 
obiekt wymaga remontu, wymiany okien, instalacji grzewczej, węzła sanitarnego 
i żywieniowego. 

14.  Podpisano umowę na dzierżawę  części placu w Grotnikach Dużych, obok betoniarni.    
15. Wypłacono prawie 600 rolnikom środki ze zwrotu podatku akcyzowego na paliwo.  
16.  Poinformował, że środki zabezpieczone od września do końca roku 2011 na szkołę 

w Ostrowcach przekazane zostały w części do szkół w Nowym Korczynie 
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i Brzostkowie na wynagrodzenie nauczycieli, którzy przeszli do tych placówek. 
Również część środków z paragrafu na bieżące utrzymanie  przekazano do szkoły 
w Starym Korczynie i do gimnazjum. Łączna kwota to ok. 103tys. zł.     

17. W kwestii dowozów uczniów do szkół to oszczędności będą widoczne dopiero 
na koniec roku szkolnego, wg szacunku będzie to ok. 210tys. zł. Poinformował, że 
zgodnie  z umową za miesiąc październik zapłacono PKS-owi 15 500zł za całość 
usługi tj. za przewóz i opiekę.  Dodał, że również w przyszłym roku szkolnym będzie 
również ogłaszany przetarg w takiej samej formie.  

 
Ad.5. 
W punkcie tym interpelacje zgłosili:  
 
Pani radna Anna Wiśniewska zapytała czy będzie uruchomiony w budżecie gminy fundusz 
sołecki.  
 
Pani radna Teresa Krupska: 

1. Poprosiła o ustawienie ze względów bezpieczeństwa znaku informującego 
o wprowadzeniu ruchu jednokierunkowego przy SZOZ w Nowym Korczynie. 

2. Poprosiła, by zlecić ZGK uporządkowanie ulic od Urzędu Gminy w  kierunku placu 
kościelnego, otoczenie skrzyżowania  ul. Stopnickiej z ul. Pocztową przy posesji pana 
Motyla, tam tez zniszczony został chodnik.   

 
Pan Przewodniczący RG zaproponował panu Wójtowi racjonalizację oświetlenia w Gminie 
Nowy Korczyn, gdyż część sołtysów i mieszkańców zgłaszało potrzebę zamontowania 
dodatkowych lamp ulicznych. Dodał, że powstanie nowych punków świetlnych wiąże się 
z opracowaniem projektu oraz zakupem lamp, co generuje spore koszty. Zwrócił uwagę, że 
skądinąd wiadomo, że są miejsca, w których jedna lampa oświetla drugą. W związku z tym 
pan Przewodniczy zaproponował, aby pracownik Urzędu Gminy wspólnie z sołtysem 
i radnym z danej miejscowości sprawdził stan oświetlenia i być może uda się część lamp 
zdemontować i założyć w miejscach, które faktycznie są nieoświetlone.      
 
Pan radny Zbigniew Zawada zwrócił uwagę, że zgłaszane interpelacje przez radnych 
pozostają bez odpowiedzi, co jest niedopuszczalne. Przypomniał, że zgłaszał kwestię 
oświetlenia na Wesołej oraz drogi w Badrzychowicach. Miał zapewnienia od pana Wójta 
i pana Przewodniczącego, że przyjadą obejrzeć stan drogi w  Badrzychowicach i tego nie 
uczynili, co jest lekceważące.   
 
Przed przystąpieniem do dyskusji o projektach uchwał przeznaczonych do rozpatrzenia pan 
Przewodniczący nadmienił, że były one omawiane na posiedzeniu wszystkich stałych komisji 
Rady Gminy.   
 
Ad. 6a. 
Pani radna Teresa Krupska zwróciła uwagę, aby jednak przedstawić najważniejsze kwestie 
wynikające z uchwały, gdyż sołtysi  i mieszkańcy nie uczestniczyli w posiedzeniu komisji 
i powinni znać szczegóły. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że w przedmiotowym projekcie uchwały dokonuje się zmian 
w planie dochodów budżetu gminy wynikających ze zmiany klasyfikacji środków 
na realizację projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki z działu 801 
do działu 853. Ponadto zabezpiecza się środki na wypłatę stypendiów dla uczniów z trenu 
Gminy Nowy Korczyn w kwocie 7 489,25zł (20% wkład własny, pozostałe 80% 
z dotacji) oraz na częściowe zabezpieczenie środków na częściowe pokrycie kosztów 
związanych z uczęszczaniem dziecka z terenu Gminy Nowy Korczyn do przedszkola 
niepublicznego w innej gminie- 1 541zł.  Dokonano także przesunięcia środków na wydatki 
między rozdziałami w ramach planu finansowego Publicznej Szkoły Podstawowej w Nowym 
Korczynie.   
 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie uchwalenia zmian w budżecie 
Gminy Nowy Korczyn na 2011 rok, ponieważ nie było pytań do przedmiotowego projektu 
uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt nie wyraził 
sprzeciwu, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 
uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 6b.   

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w przedstawionym projekcie uchwały wynikają 
z konieczności zwiększenia limitów na przedsięwzięcia wieloletnie dotyczące umów, których 
realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości 
działania jednostki i których płatności przypadają w okresie dłuższym niż rok. Dodała, że  
w ślad za tym wprowadzano stosowne zmiany w prognozie długu.   

Pani radna Teresa Krupska zapytała jakie inwestycje planowane są na lata 2012-2017.  

Pani Skarbnik poinformowała, że przedsięwzięcia wieloletnie, które są planowane 
do realizacji wymienione są w załączniku nr 2 do przedmiotowego projektu uchwały i jest 
to indywidualizacja nauczania i wychowania klas I-III, budowa kanalizacji sieciowej, 
modernizacja stadionu, przebudowa drogi Winiary – Czarkowy, przebudowa ciągów i dróg 
pieszojezdnych wraz z budową boiska rekreacyjnego placem zabaw i obiektami małej 
architektury w Strożyskach,  rewitalizacja miejscowości Nowy Korczyn, termomodernizacja 
SZOZ w Nowym Korczynie, modernizacja oświetlenia drogowego- spłaty wierzytelności.   
 

Pani radna zapytała co ze środkami na budowę placów zabaw.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że budowa placów zabaw jest inwestycją jednoroczną i będzie ujęta 
w projekcie budżetu gminy na 2012 rok.  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy na lata 2011-2017, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu 
uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt nie był 
przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 
uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 6c. 
Na prośbę pana Przewodniczącego RG głos zabrała pani Skarbnik poinformowała, że Główny 
Urząd Statystyczny opublikował cenę żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2011 roku 
w wysokości 74,18zł za 1q. Stąd na podstawie ustawy o podatku rolnym uznaje się za zasadne 
obniżenie tej kwoty  do 39zł.  
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Pani radna Teresa Krupska poinformowała, że na posiedzeniu wszystkich komisji Rady 
Gminy dyskutowano nad wysokością podatku rolnego i od nieruchomości i ustalono, że 39 zł 
będzie dobrą stawka, przypomniała, że przed rokiem było to 35zł. Dodała, że radni dostali 
informację, że w ościennych gminach są przymierzane dużo wyższe stawki i być może 
wpłynęło to na ustalenie tej naszej. Podkreśliła, że jej zdaniem jest to bardzo wysoka stawka 
i nie można się sugerować tym, że są duże potrzeby w Gminie tylko dobrem rolników. 
Zachęcała sołtysów do zabrania głosu w dyskusji. Pani radna zwróciła uwagę, że oprócz 
podwyżki podatków od nowego roku wzrosną ceny paliwa, energii elektrycznej, środki 
ochrony roślin i należy zastanowić się skąd rolnik na to weźmie. Podkreśliła, że nie należy 
szukać oszczędności na rolnikach, przy tym zwróciła uwagę, że w budżecie gminy na 2011 
zostało zabezpieczone 104tys. zł na Radę Gminy.  

Pan Przewodniczący RG zapewnił, że podwyższanie podatków dla nikogo nie jest rzeczą 
przyjemną, jednakże zmusza do takich działań sytuacja. Dodał, że podwyższenie podatku 
poniżej stawek w sąsiednich gminach jest zrobieniem kroku w  kierunku rolników, co było 
dokładnie wyjaśniane na posiedzeniu komisji. Następnie poprosił panią radną o zgłoszenie 
konkretnej propozycji do przedmiotowego projektu uchwały.   

Pani radna zaproponowała, by ustalić stawkę na poziomie 38,50zł za 1 q żyta.  

Pan radny Czesław Zawada jako posiadacz dużego gospodarstwa stwierdził, że nie jest za 
wysokim podatkiem jednakże trzeba wziąć pod uwagę, że ceny po nowym roku wzrosną o 
10-15%. Następnie odniósł się do bezzasadnej modernizacji oświetlenia ulicznego, co 
spowodowało wzrost zadłużenia gminy i kosztów za energię elektryczną, a przecież to płaci 
się z podatków. Dodał, że w zupełności wystarczyłoby zamontowanie lampy na co drugim 
słupie, a środki wydane na tę inwestycję można było przeznaczyć na remonty dróg gminnych, 
które są w złym stanie technicznym i powodują uszkodzenia pojazdów poruszających się 
nimi. Zwrócił uwagę także na poczynione oszczędności przez obecnego pana Wójta obniżenie 
wynagrodzeń młodym pracownikom czy zmianę przewoźnika dowożącego dzieci do szkół. 
Podwyżka podatków jest konieczna, gdyż wszystko drożeje, a potrzeby Gminy są duże.          

W związku  ze zgłoszoną propozycja pani radnej Teresy Krupskiej pan Przewodniczący RG 
zaproponował jej przegłosowanie.  

Głosowanie nie odbyło się, gdyż  pani radna wycofała swoją propozycję.  

Pan sołtys Józef Trela zwrócił uwagę, że stawki podatku rolnego w porównaniu do innych 
podatków i opłat są niskie, co nie oznacza, że postuluje za ich podwyżką. Dodał, że za 
podatek od samochodu ciężarowego, z którego korzysta 2 mies. musi zapłacić prawie 900zł, 
co jest krzywdzące. Podkreślił, że gwałtowny wzrost kosztów produkcji sprawić może, że 
rolnicy nie zapłacą podatku ani przy stawce 30zł ani 40zł. W tym roku ceny nawozu wzrosły 
do 100% i 1t kosztuje 1500zł, a na jego gospodarstwo potrzeba 20t, a cena 15kg ziemniaków 
wynosi 2zł, co daje przychód 3000zł za tira. Zaistniała sytuacja sprawia, że produkcja rolna 
jest w ogóle nieopłacalna. W związku  z tym zaapelował o zastanowienie się nad działaniami 
jakie należy podjąć, by ją poprawić.  

Pan radny Zbigniew Zawada wyjaśnił, że na posiedzeniu wszystkich stałych komisji Rady 
Gminy w Nowym Korczynie zaproponowano podwyżkę ok. 10% tj. 10zł do 1 ha 
przeliczeniowego. Dodał, że nie jest to duża kwota, a należy wziąć pod uwagę, że sytuacja 
na wsi jest bardzo trudna, ale mniejsze podatki sprawią, że również mniejsze środki będą 
na drogi czy rowy. Dodał, że obniżenie podatków nie poprawi sytuacji mieszkańców. 
Podkreślił, że jego zdaniem propozycja 39zł/1q żyta jest sensowna i logiczna.   

Głos zabrał pan Wójt zwrócił uwagę, że podwyższone podatki nie wpłyną tak bardzo na 
spadek opłacalności produkcji rolnej jak wzrost kosztów usług czy paliwa. Dodał, że nie tylko 
podwyższenie podatków ma poprawić sytuację finansową Gminy, ale także oszczędności 
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ograniczające wydatki tj. zmiana przewoźnika, likwidacja szkoły  Ostrowcach czy 
przekształcenie ZGK. Wyjaśnił, że zmiany w przepisach powodują, że samorządy zmuszane 
są do dofinansowywania  stypendiów, opieki społecznej (1mln), oświaty (1,5mln).  

Przypomniał, że wprowadzone jest do wieloletniej prognozy 1,5mln kredytu 
na modernizację oświetlenia, który należy spłacać, a nie wiązała się ona z racjonalizacją, 
która sprawiłaby, że przy podobnych kosztach oświetlone zostałoby więcej dróg na terenie 
Gminy. Zwrócił uwagę, że podwyżki cen energii elektrycznej spowodowały, że można 
spłacić odsetek z oszczędności. Pan Wójt poinformował, że wystąpiono do ZEORK-u o zgodę 
na zamontowanie lampy na Wesołej, także będzie opracowywany projekty.     

Pan Wójt zwrócił uwagę, że proponowana  przez GUS  cena 1q żyta wynika 
z obowiązujących cen rynkowych zboża. Natomiast Rząd ustala wg tej stawki subwencje 
dla gmin, obniżając tę cenę obniżają gminy tym samym obniżają wysokość subwencji, czyli 
w naszym przypadku o 87zł na 1 ha. Dodał, że obniżając dochody zgodnie z ustawą 
o finansach publicznych ogranicza się także możliwości rozwoju gminy. Następnie poprosił 
panią Skarbnik o przedstawieni o ile zwiększą się wpływy do budżetu z tytułu podatku  przy 
proponowanej stawce.     
 
Pani Skarbnik poinformowała, że  przyjęcie stawki w wysokości 39zł za 1 q spowoduje 
wzrost wpływów z tytułu podatku o 76 tys. zł., natomiast łącznie ze wszystkich podatków 
o 136tys. zł.     
 
Pan Wójt zwrócił uwagę, że to jest planowany wzrost wpływów, jednakże sytuacje losowe 
rolników mogą sprawić, że wpływy te będą mniejsze ze względu na umorzenia. Dodał, 
że przychody z podatków nie wystarczą na zgłaszane interpelacje w kwestii remontu dróg. 
Przypomniał, że w tym roku 1mln zł został wydany ze środków na remonty dróg 
powodziowych i inwestycji tych nie widać. Podkreślił, że realizowane są jedynie 
przedsięwzięcia, które są dofinansowywane ze środków z zewnątrz, gdyż gminę nie stać 
z własnych środków. Poinformował, że włączenie ZGK w struktury Urzędu Gminy sprawi, 
że sztucznie zwiększą się dochody Gminy i przez to wskaźniki poprawią się.  
 
Pan radny Zbigniew Zawada zaproponował, aby Wójt zarządzeniem nakazał, aby lampy były 
zawieszone na ca drugim słupie.  
 
Pan Wójt zwrócił uwagę, że przy montowaniu nowych opraw w porozumieniu z radnymi 
i sołtysami można było ustalić takie zasady, natomiast teraz wywołałoby to ferment wśród 
społeczeństwa.  
 
Pan Przewodniczący zaproponował, aby kwestię oświetlenia omówić w wolnych wnioskach 
natomiast teraz zająć się kwestią stawek podatku.  
 
W związku dopłacaniem do opieki społecznej pan Daniel Pietrzyk zaapelował, aby 
zweryfikować osoby, którym przyznawana jest pomoc, gdyż w części jest ona nie zasadna.  
Zwrócił uwagę, że przed 20 laty, gdy była podłączana woda czy gaz nie było możliwości 
pozyskania środków z zewnątrz, a mieszkańcy byli zaangażowani w te przedsięwzięcia 
i część prac wykonywali  czynie społecznym. Dodał, że podwyżka podatku o 10zł do 1 ha 
może być problemem dla rolników mających małe gospodarstwa i nie posiadających innych 
źródeł dochodu. Następnie zapytał skąd będzie brana woda w przypadku zamarznięcia rzeki 
Nidy.  
 
Pan Wójt wyjaśnił, że ustawodawca zmusza do przyznawania świadczeń przez GOPS 
w postaci zasiłków celowych po przeprowadzeniu wywiadu środowiskowego. Dodał, 
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że w przypadku odwołania się od decyzji do Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
często Kolegium przyznaje rację skarżącemu.  
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego na rok 
2012 i poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 13 radnych, 1 był przeciwko, nikt 
nie wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty przy jednym głosie 
sprzeciwu. 
 
Ad. 6d.  
Pani Skarbnik wyjaśniła, że w przedmiotowym projekcie uchwały wzrost stawek podatku od 
nieruchomości proponowany jest na podobnym poziomie jak i podatek rolny. 
 
Pan Przewodniczący RG nadmienił, że w § 6 wprowadzono małą zmianę i otrzymuje on 
brzmienie:     
„Ustala się wzór deklaracji na podatek od nieruchomości stanowiący załącznik Nr 2 do  oraz 
wzór informacji w sprawie podatku od nieruchomości stanowiący załącznik Nr do niniejszej 
uchwały”. 
 
Pani radna Teresa Krupska jako właściciel zakładu usługowego w imieniu przedsiębiorców 
poprosiła o obniżenie podatku od działalności gospodarczej z m2 z 19,50zł na 19zł. dodała, że 
stawka taka obowiązuje w gminie Busko- Zdrój. Uzasadniła swoją propozycję tę tym, iż 
wpływy z tego podatku są znaczące do  budżetu, a poza tym dają przedsiębiorcy zatrudnienie 
mieszkańcom gminy. Zwróciła uwagę, że dla przedsiębiorcy jedna rata tego podatku to nawet 
10tys.-11tys. zł i są to niesamowite koszty.  
 
Następnie pan Przewodniczący poddał pod jawne głosowanie zgłoszona propozycję przez 
panią radna, w którym za był 1 radny, przeciwko 13, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czym 
stwierdził, że propozycja 19zł nie została przyjęta, zatem pozostaje na poziomie 19,50zł.  
 
Pani radna Teresa Krupska zwróciła uwagę, że do tej pory z podatku byli zwalniani 
przedsiębiorcy rozpoczynający działalność gospodarczą    
 
Pan Wójt wyjaśnił, że zwolnienie to zostało uchylone przez Regionalna Izbę Obrachunkową, 
co potwierdza stosowna uchwała tego organu.  
 
W związku z niejasnościami w tej kwestii pan Przewodniczący zarządził 10min. przerwę 
na dostarczenie dokumentów potwierdzających uchylenie przez RIO zwolnienia 
przedsiębiorców przez 1 rok z podatku od nieruchomości.  
 
Po przerwie pan Sekretarz poinformował, że zgodnie z uchwałą Nr 7/2011 z dnia 19 stycznia 
2011r. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach stwierdzono nieważność 
w § 2 pkt. 6 „grunty, budynki i ich części osób otwierających działalność po raz pierwszy 
na okres 1 roku od daty rozpoczęcia działalności” z powodu naruszenia art. 217 Konstytucji 
RP i art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych.  
 
Następnie pan Przewodniczący odczytał projekt w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, zwolnień od podatku, zarządzenia jego poboru w drodze inkasa, określenia 
inkasentów i ich wynagrodzenia oraz w sprawie ustalenia wzoru deklaracji na podatek od 
nieruchomości i poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 13 radnych, 1 był 
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przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty przy 
jednym głosie sprzeciwu. 
 
Ad 6e.  
Pani Skarbnik poinformowała, że w przedmiotowym projekcie uchwały wzrost stawek 
podatku od środków transportowych proponowany jest w skali porównywalnej do dwóch 
poprzednich uchwał  czyli o ok. 10% w poszczególnych grupach.  
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok podatkowy 
2012 i zwolnień w tym podatku i poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 
13 radnych, 1 był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on 
przyjęty przy jednym głosie sprzeciwu. 
 
Ad. 6f. 
Pan Wójt wyjaśnił, że w związku ze zmianą ustawy o prawie wodnym jak i rozporządzeń 
wykonawczych następuje na terenie województwa świętokrzyskiego weryfikacja deklaracji 
poszczególnych samorządów dotyczących budowy aglomeracji związanej ze ściekami. Dodał, 
że gmina w poprzednich latach wyznaczyła aglomerację od Nowego Korczyna do Parchocina 
stąd też konieczność wykonania do 2015r. planu minimum, a więc 80% zamierzeń. 
Ze względów ekonomicznych zasadne było złożenie do Zarządu Województwa wniosku 
o likwidację w/w aglomeracji i utworzenie nowej. Poinformował, że z nowej aglomeracji 
wykluczono kilka przysiółków, gdzie na 1km sieci przypada mniej niż 90 osób. Podkreślił, że 
zmiana granic aglomeracji zmniejszy ilość km sieci koniecznej do wykonania oraz liczbę 
mieszkańców z niej korzystających. Zwrócił uwagę, że przydomowe oczyszczalnie nie 
zaliczają się do aglomeracji. Poinformował, że w poprzedniej kadencji nie zostało zlecone 
wykonanie ani dokumentacji technicznej i ani projektowej kanalizacji sieciowej, nawet 
rozwiązano umowę z wyłonionym w przetargu projektantem. Nie wywiązanie się 
z aglomeracji będzie skutkować karami. Dodał, że po przyjęciu przedmiotowego projektu 
uchwały przez Radę Gminy Sejmik Województwa może dopiero uchwalić granice nowej 
aglomeracji.       
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie zaopiniowania projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
dotyczącej wyznaczenia  aglomeracji Nowy Korczyn, w którym za było 13 radnych, nikt nie 
był przeciwko, 1wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty przy jednym 
głosie wstrzymującym się. 
 
Ad. 6g. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Zarząd Ekologicznego Związeku Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi z siedziba w Rzędowie zwrócił się z prośbą do Rad Gmin, które są członkami 
Związku o podjęcie uchwały  sprawie zmiany Statutu Związku. Dodał, że proponowane 
zmiany wynikają z konsultacji jakie Związek prowadził z MSWiA. Zwrócił uwagę, 
że wszystkie rady gminy zobowiązane są podjąć tę uchwały w identycznym brzmieniu, stąd 
też taki wniosek Zarządu EZGOK.          
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie zmiany Statutu Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami 
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Komunalnymi z siedzibą w Rzędowie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, 
nikt nie wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 6h. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości komunalnych w drodze przetargu są to dwie działki, jedna o nr ew. 73/3 i pow.  
0,20 ha położona w Strożyskach za boiskiem i placem zabaw, druga o nr ew. 389/4 i pow. 
0,15ha położona w Brzostkowie. Dodał, że dotychczasowi użytkownicy tych działek wyrazili 
chęć ich zakupu i stąd przedmiotowy  projekt uchwały.   

Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości komunalnych w drodze 
przetargu, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od 
głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 6i. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że w przedmiotowym projekcie uchwały wyraża się zgodę na 
dzierżawę nieruchomości położonej w Nowym Korczynie oznaczonej nr 1621 o całkowitej 
powierzchni 5,37ha. Usytuowana jest ona po drugiej stronie wału jak jest boisko sportowe. 
Nieruchomość ta została skomunalizowana  i stanowi mienie gminne. Z racji realizacji 
inwestycji „Budowa i funkcjonowanie elektrowni wodnej” przedsiębiorca musi mieć 
możliwość dojazdu do tej budowy i stąd zwrócił się do Urzędu z wnioskiem 
o wydzierżawienie na 20 lat powierzchni 0,20 ha tej działki na przejazd. Dodał, że dzierżawa 
odbędzie się także w formie przetargu.  
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości komunalnej w drodze 
przetargu, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od 
głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  
 

Ad 6j. 

Pani Danuta Zborowska wyjaśniła, że zmiany w przedmiotowym projekcie uchwały wynikają 
z konieczności przesunięcia środków w Planie Finansowym Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011r. Dodała, że środki finansowe zostały 
przesunięte z poszczególnych zadań na funkcjonowanie świetlic wiejskich.  

Pani radna Teresa Krupska odniosła się do zadania „Organizacja zajęć terapeutycznych 
o uzależnieniach połączonych z nauką muzyki”, które realizuje nauczyciel muzyki 
Kapelmistrz i przewidywany koszt 6tys. zł. twierdząc, że nazwa jest nieodpowiednia oraz, że 
środki w budżecie na to zadanie były przewidziane wyższe. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że na to zadanie została zawarta umowa z nauczycielem, a budżecie 
wydatki są połączone wg rodzaju i stąd inna kwota.  

Pani Danuta Zborowska dodała, że umowa o dzieło została zawarta od stycznia, potem 
nastąpiła przerwa ze względu na chorobę kapelmistrza, obecnie od 18 maja zajęcia prowadzi 
pan Jaroszek.   

Pani radna Teresa Krupska zapytała czy w ramach tych środków nauczyciel uczący grać 
młodzież na instrumentach mógłby uczyć także młodzież  ze Starego Korczyna.  

Pan Wójt wyjaśnił, że w umowie jest określone miejsce realizacji jako Nowy Korczyn, 
jednakże pan Kliś na prośbę członków orkiestry ze Starego Korczyna dojeżdżał do nich, 
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ale nie było to w ramach tej umowy. Dodał, że należałoby ustalić możliwość ewentualnego 
dojazdu  z dotychczasowym nauczycielem. Zwrócił uwagę, że wprowadzenie takiego zadania 
do planu finansowego GPRPA powoduje, że ze środków na profilaktykę można sfinansować 
młodzieży naukę gry na instrumentach.  

Pan Zbigniew Jagiełło dodał, że  orkiestra ze Starego Korczyna  raz w miesiącu grała w 
kościele i zebrane datki przeznaczała na naukę.  

Pani radna Teresa Krupska zapytała jaka kwota będzie zabezpieczona na świetlice i na co ona 
będzie przeznaczona.  

Pani Skarbnik poinformowała, że po zmianach będzie to 35 500zł. Pan Wójt dodał, że kwota 
ta stanowi budżet roczny, a podań o wsparcie funkcjonowania świetlic  jest bardzo dużo i są 
one realizowana może tylko w  50%. Zwrócił uwagę, że z racji tego, że na innych zadaniach 
środki zostają jest możliwość przekazania ich na świetlicę.  Poinformował, że środki 
wydatkowane z GPRPA pochodzą bezpośrednio od sklepów sprzedających napoje 
alkoholowe na terenie Gminy.  

Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt zmieniający uchwałę Rady Gminy w Nowym Korczynie Nr V/23/2011 z dnia 24 
stycznia 2011r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2011 roku, w którym za było 13 radnych, nikt nie był 
przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty przy jednym 
głosie wstrzymującym się.  
 
Ad. 6k. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Rada Gminy zgodnie ustawą o ochronie przyrody ustanawia 
pomniki przyrody.  Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Kielcach zwrócił się 
z wnioskiem do Rady Gminy o ustanowienie takiego pomnika w postaci dwóch dębów 
szypułkowych. Poinformował, że dęby te rosną w miejscowości Rzegocin na działce 
oznaczonej 254, gdzie dawniej usytuowana była szkoła podstawowa, obecnie stanowi ona 
własność prywatna państwa Podkowa. Dodał, że są to dęby wiekowe ok. 400letnie 
o obwodach na wysokości 1,3m 543cm i 482cm. Poinformował, że uchwała taka podlega 
uzgodnieniu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska i w związku z tym projekt 
został przesłany i pozytywnie zaopiniowany przez ten organ. Zwrócił uwagę, że Dyrektor 
zaproponował, aby oba dęby stanowiły jeden pomnik przyrody stąd zasadna jest zmiana w § 1    
przedmiotowego projektu zamiast „pomnikami” winno być słowo „pomnikiem”. 
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie ustanowienia pomnika przyrody, w którym za było 14 radnych, nikt nie był 
przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty 
jednogłośnie.  
 
Ad. 6l. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że zmiany proponowane w przedmiotowym projekcie uchwały 
podyktowane są trzema faktami: zmianą siedziby BOSzS, likwidacją szkoły podstawowej 
w Ostrowcach oraz realizacją przez BOSzS projektów unijnych w obsługiwanych 
placówkach.  
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie zmiany Statutu Biura Obsługi Szkół Samorządowych w Nowym 
Korczynie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się 
od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  
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Ad. 6m. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że w związku z powstaniem na terenie Gminy placów zabaw i boisk 
rekreacyjnych istnieje konieczność opracowania i przyjęcia przez Radę Gminy Regulaminu 
korzystania z tych obiektów.  Dodał, że Regulamin ten zostanie umieszczony na tablicach 
przy tego rodzaju obiektach i w przypadku, gdyby doszło do wypadku nie będzie z tego tytułu 
kłopotów dla Gminy. Podkreślił, że będzie on wskazywał jak i kiedy można z tych obiektów 
korzystać.  
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z placów zabaw i boisk rekreacyjnych, 
w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu po 
czym stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 6n. 
Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z przeprowadzoną w Urzędzie Gminy analizą podjętej 
uchwały w maju 2010 roku w sprawie zatwierdzenie Lokalnego Programu Rewitalizacji  
i koniecznością poprawy estetyki samego Nowego Korczyna uznano za zasadne w sposób 
racjonalny zrezygnowanie z części stałych obiektów turystycznych w międzywalu, 
a zaoszczędzone środki przeznaczyć na płytę Rynku, gdyż ta część miała być sfinansowana z 
programowania po 2015r . Dodał, że pre-umowa podpisana z Marszałkiem WŚ na 
rewitalizację opiewa na ponad 5mln zł i wszelkie wprowadzone zmiany nie mogą tej kwoty 
przekroczyć. Poinformował, że środki z budowy altan, pawilonów gastronomicznych i 
sanitariatów przeznaczone zostaną na poprawę estetyki Rynku i wymianę sieci 
wodociągowych. Ze względów finansowych ciągi ulic z kostki brukowej zostaną zamienione 
na asfaltowe, wymiana elektryki z napowietrznej na podziemną. Poinformował, że konwencja 
zasygnalizowana w poprzedniej kadencji zostaje utrzymana, jednakże obszar w międzywalu 
zostanie zmniejszony z 5ha do 3ha i stąd oszczędności. Zwrócił uwagę, że teren ten jest 
zalewowy i w przypadku powodzi powstałe stałe obiekty uległyby zniszczeniu. Dodał, że 
wniosek ten po wprowadzonych zmianach zostanie ponownie oceniony i po podpisaniu nowej 
pre-umowy po zmianie koncepcji zostanie ogłoszony przetarg na prace projektowe.    
 
Pani radna Teresa Krupska zaproponowała, by pozostawić na ul. Rzeźniczej chodniki z kostki 
brukowej jak było to planowane. 
Pan Wójt wyjaśnił, że z asfaltu będzie jedynie nawierzchnia drogi, a chodniki będą z kostki 
brukowej. Dodał, że na etapie projektowania odbywać się będą konsultacje  z radnymi by jak 
najefektywniej wykorzystać środki.  
 
Ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały pan Przewodniczący odczytał 
projekt w sprawie zatwierdzenia aktualizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji 
miejscowości Nowy Korczyn na lata 2009 -2020, w którym za było 13 radnych, nikt nie był 
przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu po czym stwierdził, że został on przyjęty przy jednym, 
głosie wstrzymującym się.   
 
Ad.7 
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Następnie pan Wójt odpowiadał na zgłoszone interpelacje:   

1. W kwestii funduszu sołeckiego, to jeżeli Rada Gminy wyrazi chęć jego utworzenia, 
to do końca marca jest czas na podjęcie stosownej uchwały. Dodał, że wysokość tego  
funduszu wyliczana jest na podstawie wskaźników.  

2. W kwestii oznakowania ruchu jednokierunkowego przy SZOZ w Nowym Korczynie 
to mieszkańcy przychodzący do Urzędu wyrażają sprzeciw przeciwko takiemu 
rozwiązaniu. Dodał, że pani radna może zainicjować spotkanie z mieszkańcami 
Nowego Korczyna na temat słuszności ustawienia tego znaku.  

Porządkowanie ulic w okresie jesienno- zimowym jest ograniczone do minimum 
z racji konieczności zabezpieczenia środków na zimowe utrzymanie dróg gminnych, 
jednakże w miarę możliwości prace takie wykonują osoby skazane na prace 
społeczne. Dodał, że koszt 1 roboto-godziny pracownika ZGK to 25zł i stąd Gminę 
nie stać na  zlecenie tych usług pracownikom z zewnątrz.  

Uszkodzony chodnik przy drodze powiatowej zostanie zgłoszony do PZD w Busku- 
Zdroju. Natomiast uporządkowanie krzaków na prywatnych posesjach leży w gestii 
właścicieli.  

3. Sprawa racjonalizacji oświetlenia jest sprawą problemową i może być ona wykonana 
tylko przy współpracy z radnymi i sołtysami, by nie wywołać konfliktów wśród 
mieszkańców. Dodał, że przy wymianie można było ustalić, że lampa będzie tylko 
na co drugim słupie.  

Pan Przewodniczący zaapelował, aby nie wracać do tego co było dawniej zaniedbane tylko 
zająć się chwilą obecną i stąd jego propozycja, by komisja składająca się z reprezentantów 
danego sołectwa sołtys i radny i przedstawiciel Urzędu sprawdziła jak wygląda sprawa 
oświetlenia w danej miejscowości.     

4. W kwestii interpelacji pana Zbigniewa Zawady to na wniosek Komisji Rolnictwa 
miało się odbyć posiedzenie wyjazdowe, które oceniłoby stan dróg na terenie Gminy 
Nowy Korczyn. Ponieważ nie było inicjatywy ze strony Komisji wyjazd nie odbył się.  

Pan Przewodniczą wyjaśnił, że o posiedzeniu wyjazdowym miała zadecydować Komisja 
Rolnictwa i czekał na jej inicjatywę. Dodał, że jeżeli jest taka potrzeba to może zobligować 
przewodniczącego Komisji do zwołania posiedzenia w najbliższym czasie. 

 
Ad.8.  

W wolnych wnioskach głos zabrał Pan Dyrektor ZGK Czesław Bednarski, który również 
zgodnie z Zarządzeniem Wójta jest likwidatorem ZGK. Poinformował, że wszyscy pracownicy 
ZGK otrzymali pisma informujące, że od 1 stycznia ich pracodawcą będzie Gmina i staną się 
pracownikami Urzędu Gminy. W kwestii odbioru śmieci przez ZGK, to ze względów 
ekonomicznych rozwiązano umowy z mieszkańcami najbardziej odległymi od Nowego Korczyna, 
gdzie pozostało niewielu klientów. Na chwile obecną Zakład obsługuje ok. 1/5 z gospodarstw 
jakie obsługiwał do końca sierpnia, przy czym cześć osób jest zainteresowana  ponownym 
zawarciem umowy. Śmieci wywożone są wg dotychczasowych zasad do Staszowa, jedynie uległa 
zmianie odpłatność za dodatkowe worki planowane było 3,50zł przy dużej ilości wywożonych 
odpadów stąd też zmiana na 7,50+VAT dla klientów.  

Pan Dyrektor zwrócił uwagę na polepszenie jakości wody produkowanej z ujęcia 
gminnego, gdyż po wprowadzeniu nowej technologii spadło zużycie środków chemicznych 
do jej uzdatniania np. chloru jest ¼ tego co było wcześniej i stąd poprawa właściwości 
organoleptycznych i fizykochemicznych.   
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Poinformował, że w ciągu dwóch miesięcy wymieniano 220 wodomierzy, które przez 
kilkanaście lat były niewymieniane, zaplanowano do końca roku wymienić wszystkie 
na terenie Grotnik Dużych i Nowego Korczyna. Podkreślił, że czynnikiem decydującym 
o wymianie wodomierza jest czas jego używania, a nie ilość pobranej i przepuszczonej przez 
niego  wody.   

Dodał, że faktury za korzystanie z kanalizacji zostały opracowane w oparciu 
o wskazania wodomierzy tak jak to powinno być robione od 4 lat. Zwrócił uwagę, ze również 
montowane wodomierze powinny posiadać aktualna legalizację, by móc odliczać ich 
wskazania od wskazań wodomierza głównego.  

Ponadto dokonano przeglądu urządzeń kanalizacyjnych przez pracowników ZGK 
i Buskopolu, a wszelkie awarie zostały usunięte w ramach gwarancji. Spowodowało 
to znaczny spadek zużycia energii.  Zachęcał przy tym do podpisywania umów na korzystanie 
z kanalizacji oraz poinformował o spotkaniu 7 grudnia w tej kwestii. 

Na zakończenie podkreślił, że przygotowano sprzęt do odśnieżania dróg zimą 
oraz rozwieziono piasek z solą.    
 
Pan Wójt dodał, że 7 grudnia odbędzie się spotkanie z mieszkańcami Nowego Korczyna 
na temat sposobu rozliczenia kosztów korzystania z kanalizacji. Wyjaśnił, że zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawnymi  zużycie ścieków obliczane winno być na podstawie 
wskazań wodomierza. Poprosił sołtysów Grotnik Dużych i Nowego Korczyna o zachęcenie 
mieszkańców do udziału w tym spotkaniu. Wyjaśnił, że w związku z przekształceniem ZGK 
świadczenie usług w  zakresie dostarczania wody  czy odbierania śmieci przechodzi na Gminę 
i stąd konieczność przepisywania tych umów.   
 
Pan Dyrektor ZGK zwrócił uwagę na konieczność podpisywania umów przez osoby 
korzystające z kanalizacji, która winna być zawarta na piśmie i nakłada ona obowiązki 
zarówno na usługodawcę jak i usługobiorcę. Dodał, że niechęć spowodowana jest tym, 
że część uważa, że podpisanie umowy na korzystanie z kanalizacji jest równoważna 
z wzięciem na siebie odpowiedzialności za zapłatę opłaty przyłączeniowej.  Podkreślił, że to 
są dwie odrębne kwestie  jedna dotyczy wykonania przyłącza a druga obsługi przez Zakład. 
Niepodpisanie umowy skutkuje bezprawnym korzystaniem z kanalizacji. Dodał, że obecnie 
awarie usuwane są w pierwszej kolejności u klientów, z którymi zawarta jest umowa. 
Poinformował, że na spotkaniu 7 grudnia będzie możliwość podpisania umów.  
 
Pani radna Anna Wiśniewska poprosiła, aby na posiedzeniu wyjazdowym Komisja Rolnictwa 
sprawdziła również stan drogi za p. Rasińskim w kierunku Wełnina.    
 
Pan radny Grzegorz Borla zapytał czy po wymianie opomiarowania zmniejszyły się straty 
wody.     
 
Pan Dyrektor ZGK poinformował, że konkretne dane znane będą dopiero po spisaniu 
wszystkich liczników, jednakże udało się zlokalizować kilka miejsc wycieku. Dodał, że 
po zamontowaniu dwóch liczników na pewnym odcinku znaleziono znaczący pobór wody 
pozalicznikowy.  Poinformował, że w niektórych sytuacjach po zmianie wodomierza odczyty 
zwiększyły się 5-6 krotnie.  
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Pan sołtys Józef Trela powrócił do tematu oświetlenia ulicznego. Zwrócił uwagę, że 
poprzednia władza zapewniała, że modernizacja oświetlenia przyniesie bardzo duże 
oszczędności. W związku z tym zwrócił się z prośbą o przygotowanie zestawienia kosztów 
energii przed modernizacja i po niej. Dodał, że jeżeli nie ma oszczędności z tego tytułu, 
to 1,5mln zostało „wyrzucone w błoto”. Pan sołtys zaproponował, aby sprawdzić ile 
kilowatów został zużyte na oświetlenie drogowe przed zmiana opraw i po jej zmianie.  
 
Pan Wójt poinformował, że nie była ta kwestia sprawdzana dogłębnie, jednakże żadnych 
oszczędności nie ma, bo stopa oprocentowania się zmienia, koszty energii elektrycznej 
wzrastają i odsetki również wzrastają.   
 
Pan Czesław Zawada zwrócił uwagę, że te 1,5mln przeznaczone na modernizację oświetlenia 
można było wykorzystać na remonty dróg np. ul. Stopnickiej. 
 
Pani Małgorzata Matusik wyjaśniła, że zgodnie z wymogami unijnymi wszystkie gminy będą 
zmuszone do wymiany żarówek w oświetleniu drogowym na energooszczędne. Dodała, 
że w poprzedniej kadencji zdecydowano się na takie przedsięwzięcie, gdyż z symulacji jakiej 
przedstawiło biuro projektowe wynikało, że na 180tys. zł za energię elektryczną 40tys. zł 
będzie oszczędności. Zwróciła uwagę, że by sprawdzić faktyczne oszczędności należałoby 
sprawdzić zużyte kilowaty oraz ilość dodanych punktów świetlnych. Poinformował, że część 
zgłoszeń na dodatkowe lampy wpłynęło za późno i dlatego nie zostały one ujęte w projekcie.   
 
Pan Wójt poinformował, że odbył kilka rozmów z panem Dyrektorem RZE Czesławem 
Majem m.in. także na temat oświetlenia ulicznego. Pan Dyrektor, że w połowie gminy były 
już wymienione żarówki na energooszczędne i wystarczyło sukcesywnie wymieniać pozostałe 
nie zmieniając przy tym opraw, a jedynie doprojektowywać dodatkowe punkty.  Pan Wójt 
podkreślił, że Gmina wymieniała bez potrzeby oprawy na nowe biorąc na to przedsięwzięcie 
kredyt bez dofinansowania z zewnątrz.     
 
Pani sołtys Krystyna Dybał zapytała czy działka przy szkole w Ostrowcach nie mogłaby 
pozostać własnością wsi i czy nie byłoby możliwe wykonanie jakiegoś zadaszenia dla dzieci 
oczekujących na autobus szkolny do Brzostkowa. Poprosiła także o środki na rynny 
do budynku OSP.  
 
Pan Wójt zwrócił uwagę, że nie było mowy o sprzedaży budynku po dawnej szkole 
w Ostrowcach jedynie podejmowane były próby zainteresowania podmiotów prowadzących 
działalność edukacyjną i społeczną dzierżawą tego budynku. Dodał, że działka, o która pytała 
pani sołtys jest nadal użytkowana przez dotychczasowych lokatorów. Wyjaśnił, że pan Kliś 
złożył trzy podania, w których deklarował chęć zakupu tej działki, jednakże nie była 
podejmowana uchwała przez Radę wyrażająca zgodę na jej zbycie. Poinformował, że wieś 
ma w posiadaniu działkę przy remizie OSP, którą może swobodnie użytkować. Następnie 
zapytał panią sołtys czy udało się uporządkować teren wokół remizy. Zwrócił uwagę, że 
rynny mogą być zamontowane, jednakże nikt ze społeczności Ostrowiec nie wykazuje 
inicjatywy oddolnej na rzecz własnej miejscowości.  
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Pani sołtys Krystyna Dybał wyjaśniła, że po inne lata mieszkańcy angażowali się w prace 
społeczne, jednakże obecnie nie ma żadnego wsparcia finansowego ze strony Gminy i stąd 
brak motywacji.    
 
Pan Wójt zaapelował, by spróbować wskrzesić w mieszkańcach inicjatywę oddolną, 
bo w przypadku Ostrowiec nawet ławki ze szkoły przenosili do OSP pracownicy Urzędu.  
 
Pan Tadeusz Pasternak zwrócił uwagę, że projekt modernizacji oświetlenia ulicznego 
koordynował wieloletni pracownik Urzędu Gminy i do którego wpływały zlecenia 
od sołtysów i radnych na dodatkowe punkty świetle z podaniem numerów słupów, a nie 
zostawały uwzględniane w projekcie. Zapytał czy będzie realizowana budowa drogi 
z Brzostkowa na Wełnin. Następnie odniósł się do sprawy abolicji za samowolę budowlaną 
OSP w Brzostkowie w wysokości 100tys. zł, która dzięki staraniom pana Kwasa i pani 
Matusik udało się zmniejszyć do 25tys. zł. Na koniec dodał, że podwyżki podatków są 
wynikiem oddania władzy nieodpowiednie ręce.  
 
Pan Wójt wyjaśnił, że to nie pan Majcher przygotowywał projekt modernizacji oświetlenia 
tylko firma zewnętrzna. Kwestia abolicji podatkowej była wynikiem nagonki na pana Janusza 
Gajdę, by został on skazany wyrokiem, dopiero w momencie przejęcia władzy przez pana 
Kwasa czynione były zabiegi, by to wszystko odkręcić. Dodał, ze samowola budowlana nie 
tylko miała miejsce w Brzostkowie, ale również i na innych działkach i stąd obecnie jest 
konieczne regulowanie stanu prawnego nieruchomości.  
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w piętnastej sesji Rady Gminy 
w Nowym Korczynie i o godz. 13:25 zakończył obrady sesji. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.  
 
 
Protokółowała Monika Kulczyk 


